
 
 

Ulloq: 14. marts 2016 

 

 

I henhold til Inatsisartuts forretningsorden § 37, stk.1, skal jeg hermed fremlægge følgende 

spørgsmål overfor Naalakkersuisut: 

 

Har Naalakkersuisut planer om, at iværksætte arbejde omkring de problemer, der er ved 

havneanlægget i Uummannaq?  

(Medlem af Inatsisartut, Jens Immanuelsen, Siumut) 

 

 

Begrundelse: 

 

Som det allerede er bekendt har havneanlægget i Uummannaq været et stort problem i flere  år, 

ligesom der allerede tidligere, har været iværksat anlægsplaner omkring havneanlægget. 

Jeg vil gerne vide, om der indenfor de nærmeste år, kan forventes nogen form for løsning i form af 

handlingsplaner, ikke mindst, da der nu pågår en udvidelse af fiskeproduktionsanlægget i 

Uummannaq, hvilket vil medføre et behov for, at få udbedret havneanlægget. Det er nødvendigt, at 

iværksætte anlægsarbejderne uden at forhale processen yderligere, hvilket den stedlige udvikling 

allerede påkræver. Med hensyn til investeringerne omkring havneanlægget, er det Selvstyrets eget 

ansvar, at finde de økonomiske midler hertil, hvorfor en projektering og gennemførelse af et 

forbedret havneanlæg, rent investeringsmæssigt, er en Selvstyre opgave.  

 

Jeg ønsker, at mit spørgsmål besvares indenfor 10 på hinanden følgende arbejdsdage. 

 


